

Jahresrückblick 2017

2017 Year in Review

Klaus Kietzmann

EAASDC Honorary Lifetime Member

December is the month to look back over the past year, with special attention paid to events involving the EAASDC (and ECTA):

January

At some Special Dances on New Year's Eve in the whole of Germany from Plön (in the north) via Wiesbaden to Munich (in the south) Square, Round and Contra Dancers (at the Mountain Mash even together) had the possibility to celebrate New Year's Eve together with similarly minded people.

The clogging club „Rhythm in Shoes Braunschweig“ was the first new EAASDC member of this year.

First Special Dance outside Germany this year was the Student Party near Zurich (Switzerland).

February

The first Bulletin of this year was released with a volume of 72 pages containing the presentation of the candidates for the board election.

The first newsletter in this year delivered the agenda for the MM in Kuchen as well as motions and Treasurer's report.

The second newsletter delivered news on the topic GEMA (only of interest to German clubs.)

Dezember ist der Monat der Jahresrückblicke, so auch für einen Blick zurück auf die Ereignisse bei EAASDC (und ECTA):

Januar

Einige Special Dances zu Silvester in ganz Deutschland von Plön (im Norden) (Chalenge) über Wiesbaden (Round Dance) bis nach München (im Süden) (Square + Round Dance) boten Square, Round und Contra Dancern (beim Mountain Mash sogar gemeinsam) die Möglichkeit, vereint mit Gleichgesinnten zu feiern.

Erstes neues EAASDC Mitglied in diesem Jahr war der Clogging Club „Rhythm in Shoes Braunschweig“.

Erster Special Dance eines EAASDC Clubs außerhalb Deutschlands war am 7.1. die Student Party bei Zürich.

Februar

Das erste Bulletin des neuen Jahres erschien mit einem Umfang von 72 Seiten und der Vorstellung der Kandidaten und -innen für die Vorstandswahl.

Der erste Newsletter im neuen Jahr enthielt die Tagesordnung für die MV in Kuchen, dazu Anträge und Kassenbericht.

Der zweite Newsletter brachte Neuigkeiten zum Thema GEMA.

March

Spring Jamboree in Kuchen, hosted by Staufen Knights.

Election of EAASDC Board

The election of Melanie Schmid-Würfl as Vice President terminates a long period of vacancy in this important office. New board members are André Heling, Andrea Lang and Jürgen Würfl. Claudia Eberhard, Kerstin Kinzel, Jens-Erik Paul and Klaus Rohrbach didn't stand again and so left the board. All other previous board members were confirmed in their offices or have a new office.

The second Bulletin was released with a visual presentation of the new board and a volume of 76 pages.

ECTA Student Jamboree in Datteln hosted by the EAASDC club Square Breakers Recklinghausen.

April

The EAASDC Board decided to terminate the EAASDC project "First-Aid" and communicated this decision via a newsletter.

The 50-year celebration of Bridge House Twirlers took place, and they were awarded with an EAASDC certificate.

May

The third Bulletin was released with the first evaluation of the questionnaire of the Jamboree Committee and a volume of 76 pages.

März

Spring Jamboree in Kuchen, ausgerichtet von den Staufen Knights.

Wahl des EAASDC Vorstands

Mit der Wahl von Melanie Schmid-Würfl zum Vice President ist die monatelange Vakanz dieses wichtigen Vorstandspostens beendet. Außerdem neu im Vorstand sind André Heling, Andrea Lang und Jürgen Würfl. Nicht wieder kandidiert haben Claudia Eberhard, Kerstin Kinzi, Jens-Erik Paul sowie Klaus Rohrbach und sind damit aus dem Vorstand ausgeschieden. Alle weiteren bisherigen Vorstände wurden in ihren Ämtern bestätigt oder haben ein neues Amt übernommen.

Das zweite Bulletin erschien mit einer optischen Präsentation des neu gewählten Boards und einem Umfang von 76 Seiten. ECTA Student Jamboree in Datteln, ausgerichtet vom EAASDC Club Square Breakers Recklinghausen.

April

Das EAASDC Board hat die Beendigung des EAASDC-Projekts „First-Aid“ beschlossen und publizierte dies mittels eines Newsletters.

50-Jahr-Feier der Bridge House Twirlers mit Überreichung der EAASDC-Urkunde.

Mai

Das dritte Bulletin erschien mit einem Umfang von 76 Seiten und der ersten Umfrageauswertung des Jamboree Komitees.

The ECTA Round Dance Festival took place in Gerbrunn near Würzburg, hosted by the EAASDC Clubs Chickenwalkers und Chickendales.

June

The fourth Bulletin was released with a further evaluation of the questionnaire of the Jamboree Committee and a volume of 68 pages.

The ECTA Clog Convention in Reilingen was hosted by EAASDC Club nawiegehtdas.de.

The cancellation of the Fall Round Up 2017 and the membership meeting was published on the EAASDC website.

July

The fourth newsletter with the cancellation of the membership meeting in September was published.

The fifth newsletter with the minutes from the membership meeting at the Spring Jamboree 2017 was published.

The ECTA Convention in Rodgau took place with the election of the new ECTA President Sönke Wilts and the re-election of the Square Dance Coordinator Guido Haas.

Reinhard Gerndt, the speaker of the EAASDC tax team, has passed away, as you could read on the EAASDC website.

August

The fifth Bulletin was released with a new cover with a coloured photo, the cancellation of the FRU 2017 and totally 76 pages.

ECTA Round Dance Festival in Gerbrunn bei Würzburg, ausgerichtet von den EAASDC Clubs Chickenwalkers und Chickendales Würzburg.

Juni

Das vierte Bulletin erschien mit einem Umfang von 68 Seiten und einer weiteren Umfrageauswertung des Jamboree Komitees. ECTA Clog Convention in Reilingen, ausgerichtet vom EAASDC Club nawiegehtdas.de.

Die Absage des Fall Round Up 2017 sowie der Mitgliederversammlung wurde auf der EAASDC Homepage publiziert.

Juli

Vierter Newsletter mit der Absage der Mitgliederversammlung im September erschien.

Fünfter Newsletter mit dem Protokoll der MV beim Spring Jamboree 2017 wurde versandt.

ECTA Convention in Rodgau mit der Neuwahl des ECTA-Präsidenten Sönke Wilts und der Wiederwahl des Square Dance Coordinators Guido Haas.

Reinhard Gerndt, der Sprecher des EAASDC- Steuerteams ist verstorben, wie auf der EAASDC-Homepage gemeldet wurde.

August

Das fünfte Bulletin erschien mit einer neugestalteten Titelseite und einem farbigen Titelfoto, der Absage des FRU 2017 und einem Umfang von insgesamt 76 Seiten.

September

The Fall Round Up 2017 didn't take place for lack of a hosting club.

The sixth Bulletin was released with a yellow instead of the traditional blue cover and again with a coloured photo on the cover and a total of 80 pages and a long report from the EAASDC President about his holidays (without dancing) in Sweden. The gold-red Friendship Badge for 416 visited clubs in five countries was rewarded to a dancer of the C-Lions.

October

The ECTA Contra und Traditional Convention in Großhelfendorf was hosted by the EAASDC Club Dreaming Igel.

The sixth newsletter with the topic of "travel expenses" was sent.

November

The seventh Bulletin was released with totally 60 pages together with a printed Directory.

The resignation of MaL Public Relations André Heling was published this time only in the Bulletin.

The gold-red Friendship Badge for 416 visited clubs in five countries was rewarded to a dancer of the Barden Foxes.

December

The eighth and last Bulletin of this year was released.

The year terminates as it started, with several New Year's Eve Dances.

September

Ein Fall Round Up 2017 findet mangels eines ausrichtendem Clubs nicht statt.

Das sechste Bulletin erschien mit einem gelben statt des traditionellen blauen Umschlags und wieder mit einem farbigen Titelfoto und einem Umfang von insgesamt 80 Seiten und einem ausführlichen Bericht des EAASDC Präsidenten über seinen Urlaub (ohne Tanzen) in Schweden. Das goldrote Friendship Badge für 416 besuchte Clubs in fünf Ländern wurde an eine Tänzerin der C-Lions verliehen.

Oktober

ECTA Contra und Traditional Convention in Großhelfendorf, unterstützt durch den EAASDC SDC Dreaming Igel.

Der sechste Newsletter zum Thema „Reisekosten“ wurde verschickt.

November

Das siebte Bulletin erschien mit einem Umfang von insgesamt 60 Seiten zusammen mit einem gedruckten Directory.

Der Rücktritt des MaL Public Relations André Heling wurde diesmal ausschließlich im Bulletin publiziert.

Das goldrote Friendship Badge für 416 besuchte Clubs in fünf Ländern wurde an eine Tänzerin der Barden Foxes verliehen.

Dezember

Das achte und damit letzte Bulletin dieses Jahres erschien.

Das Jahr endet wie es begonnen hat, mit einigen Silvester Dances.

Thank you!

The end of the year is a good opportunity to say Thank you to all members of the new EAASDC board for their honorary work in the past year.

Most of all I would like to thank the Editor Jürgen Würfl for producing an interesting Bulletin every six weeks. Of course, he depends on our input, which means the articles from the Board and the readers. Therefore, I would like to thank all the authors for their contributions that help to keep the Bulletin readable and all translators for keeping our association European.

The MaL IT-Service Reinhard Gojowsky earns a special mention for his quick and competent answers to all my inquiries.

And for the Swabian EAASDC President the Swabian saying "Not criticized is praise enough" is appropriate. I would like to thank several board members for their active data protection following requests of Bulletin readers for my contact data. First, they asked me for my permission to transfer my data. That is exemplary data protection. And I hope the member clubs will act accordingly.

***Best wishes for
2018!
Alles Gute für das
Jahr 2018!***

Danksagung

Der Jahreswechsel ist wieder eine gute Gelegenheit, den Mitgliedern des neuen EAASDC Boards für ihre ehrenamtliche Arbeit Dank zu sagen.

Allen voran möchte ich dem Editor Jürgen Würfl danken, der trotz hoher beruflicher Belastung alle sechs Wochen ein interessantes Bulletin produziert. Natürlich ist er vom Input, also den Beiträgen vom Board und von den Lesern, abhängig. Deswegen danke ich allen Autoren für ihre Beiträge, die das Bulletin lesenswert machen.

Außerdem danke ich allen Übersetzerinnen, besonders denen, die meine Texte ins Englische transferierten, denn ohne englische Texte wären wir ja keine europäische Vereinigung. Und Clive Jones fürs proof reading meiner eigenen Übersetzungen.

Der MaL IT-Service Reinhard Gojowsky verdient besondere Erwähnung, da er meine Anfragen immer prompt und kompetent beantwortet hat.

Und für den EAASDC Präsidenten aus Schwaben gilt der schwäbische Spruch: "Net g'schimpft, isch scho g'lobt g'nuag".

Danken möchte ich auch mehreren Vorstandsmitgliedern für gelebten Datenschutz, nachdem auf Anfragen von Bulletinlesern nach meinen Kontaktdaten zuerst ich um mein Einverständnis zur Weitergabe meiner Daten gefragt wurde. Das ist vorbildlicher Datenschutz, wie er hoffentlich auch in den Clubs gehandhabt wird.